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WORKSHOP 1
within the framework of Jean Monnet Chair Nr. 575172 (Erasmus +)
«Teaching the European Transnational Constitutionalism
Inside and Outside the EU / TETC "
 
 
Subject:
 
Teaching of the EU Constitutional Law at a University:
the main challenges and methods to ensure students' competence

4-6 April 2017
Vytenio g. 9, Vilnius 03113

Questions for discussion
 
· The objectives of teaching of the EU Constitutional Law
· What are the root themes in the course of the EU Constitutional Law 
· The theory of constitutional law
· Using problematic situational  tasks and cases
· The structure of the EU Constitutional Law textbooks
· Teaching techniques
· Principles of constitutional law in the educational process
· Teaching of the EU Constitutional Law and legal and civic culture
 
 
 
As the result of the workshop there will be the publication of teaching materials on the basis of the Journal of constitutionalism and human rights. 
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PROGRAMME 

April, 4 

Arrival Transfer to hotel “Grata” (Vytenio g. 9, Vilnius 03113) 
Dinner




April, 5

9-30-10-00 Registration


10-00          Opening Session


10-15-12-00 

Session I 

Moderator: Karina Barantseva

Presentations 

Oleg Bresky “The Constitutional Law of EU as the basis and challenge for legal theory ”

Jacek Zalesny “Конституционное право Европейского Союза как объект научных исследований”

Anna Rytel “The Approach of Polish Universities to Teaching European Constitutional Law"”

Aliaxander Vashkevich “Преподавание европейского права на юридических факультетах
вузов Республики Беларусь:необходимость трансформации методологических подходов”
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12-00   Coffee-break 


12-15 - 14-00 

Session 2 
“Constitutional Law of EU in the University curricula”

Moderator: Oleg Bresky

Presentations: 

Pavelas Ravlusevicius “Структура учебников по конституционному праву EC. Использование проблемных ситуаций и кейсов в преподавании права ЕС”.

Liudmila Ulyashina  “Human Rights First? Teaching the European Transnational Constitutionalism for lawyers”

Maria Laktionkina  “Принципы конституционного права ЕС: использование и интерпретация в учебном процессе”

Karina Barantseva “Преподавание конституционного права ЕС: необходимость, целесообразность и границы применимости современных методов и методик” 

14-00 - 15-30  Lunch 


15-30 - 17-30 

Session 3 

Teaching the Constitutional Law: experience and challenges 
 
Moderator: Jacek Zalesny

Presentations: 
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Maxim Timofeev “Проблематика основных прав в преподавании курса конституционного права ЕС”

Alla Sokolova “Использование сравнительно-правового метода в преподавании конституционного права ЕС: постановка проблемы”

Inessa Stolper “Использование проблемных ситуаций и кейсов в процессе преподавания Конституционного права ЕС”

Liliana Timchenko "Методика преподавания Конституционного права Европейского Союза: ценности, задачи, пределы"

Maryna Chulaevska “Особенности преподавания конституционного права ЕС в третьих странах (Specific issues of teaching EU Constitutional Law in non-EU countries)”.


17-30-18-00 Conclusion 


[bookmark: _GoBack]19-00  Dinner  “Capo” L. Stuokos-Gucevičiaus g. 7

April, 6 

11- 20   Lectures at EHU Valakupiu g. 5, Vilnius

Departures. Transfer to Airport 

ORGANISING COMMITTEE
European Humanities University:
Oleg Bresky
Karyna Barantseva
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